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Αριθ. Πρωτ.: Α4/316 

 

Προς: - Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης & Τουρισµού, 

κ. Γεώργιο Σταθάκη  
  

  - Υπουργό Οικονοµικών, 

κ. Ευκλείδη Τσακαλώτο. 

 

Κοιν.:  -Πρόεδρο Κ.Ε.Ε.Ε,  

κ. Κωνσταντίνο Μίχαλο. 
 

 

Θέµα: «Επιβολή νέου φόρου στον ελληνικό οίνο». 

 

Αξιότιµοι κ.κ. Υπουργοί,   

Το Επιµελητηριο Βοιωτίας, ως θεσµικός εκπρόσωπος της τοπικής επιχειρηµατικής µας 

κοινότητας, επιθυµεί να σας εκφράσει την έντονη δυσαρέσκεια του για την φηµολογούµενη 

πρόθεση της κυβέρνησης, όπως επιβάλει Ειδικό Φόρο Κατανάλωσης (Ε.Φ.Κ.) στον 

ελληνικό οίνο, ύψους 0,40€ ανά λίτρο. 

 

Η υιοθέτηση µιας τέτοιας απόφασης θα επιφέρει ισχυρό πλήγµα στην ήδη ασθµαίνουσα 

οικονοµία της χώρας και θα υποθηκεύσει κάθε σοβαρή προσπάθεια παραγωγικής 

ανασυγκρότησης της. 

Ο κλάδος του οίνου, αν και πλήττεται και αυτός  από την οικονοµική κρίση της 

τελευταίας πενταετίας, αποτελεί έναν από τους ελάχιστους εναποµείναντες παραγωγικούς 

κλάδους της χώρας, που διατηρεί µια σχετική δυναµική και µάλιστα εξωστρεφή. 

 

Ειδικά, η Βοιωτία αποτελεί µια οινοπαραγωγός περιοχή, µε αρχαιότατη τοπική 

παράδοση και σύγχρονες δυναµικές επιχειρήσεις, που διαδραµατίζουν έναν σηµαντικό ρόλο 

στην τοπική οικονοµία αλλά και επιτυχηµένα προωθούν τον τοπικά παραγόµενο οίνο στις 

διεθνείς αγορές.  

 

Όπως µάλιστα, χαρακτηριστικά  σηµειώνει και η Ένωση  Οινοπαραγωγών Αµπελώνα 

Κεντρικής Ελλάδος, «Καµία χώρα, κανένα Κράτος – Μέλος της Κοινότητας, που είναι χώρα 

παραγωγής οίνου, δεν έχει επιβάλει Ε.Φ.Κ. στο κρασί (ούτε η Γερµανία). Αντίθετα Κράτη – 

Μέλη, που δεν παράγουν κρασί, για ευνόητους λόγους το έχουν κάνει.  

Η Ελλάδα είναι χώρα ΠΑΡΑΓΩΓΟΣ οίνου. Οι χώρες παραγωγοί οίνου είναι σταθερές 

στην απόφασή τους να κρατήσουν µηδενικό τον Ε.Φ.Κ. στο κρασί». 

 

Θεωρούµε ακραίο παραλογισµό να υπερφορολογείται ένα τοπικό γεωργικό προϊόν, το 

οποίο διαχρονικά συνοδεύει την ελληνική διατροφή, και να ακυρώνονται οι προοπτικές 

ανάπτυξης του. 

Κατά την γνώµη µας, ένα τέτοιο µέτρο θα ενισχύσει περαιτέρω την παραοικονοµία, ενώ 

η αναµενόµενη µείωση της κατανάλωσης οίνου θα προκαλέσει συνακόλουθα όχι µόνο 

µείωση των προσδοκώµενων εσόδων αλλά και µείωση των υπαρχόντων, όπως ο ΦΠΑ. 

 



 

 

 

 

Κύριοι Υπουργοί,  

η αναζήτηση «ισοδυνάµων µέτρων» δεν πρέπει να πλήξει, για µια ακόµη φορά, την 

ελληνική επιχειρηµατικότητα. 

Σας καλούµε να αναθεωρήσετε τις όποιες σκέψεις σας για φορολογική επιβάρυνση του 

οίνου, αλλιώς οι συνέπειες θα είναι καταστροφικές, όχι µόνο για τον συγκεκριµένο κλάδο, 

αλλά για το σύνολο της ελληνικής παραγωγικής οικονοµίας. 

 

Το Επιµελητήριο Βοιωτίας είναι στη διάθεση σας, για κάθε διευκρίνιση και 

συνεργασία. 

 

Με τιµή 

Ο Πρόεδρος 

 

 

 

 

Παναγιώτης Αγνιάδης 

 


